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Protokół Nr XVI/2016 

z obrad XVI sesji Rady Powiatu V kadencji, 

która odbyła się w sali konferencyjnej nidzickiego Ratusza 

w dniu 26 lutego 2016 r. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Elżbieta Góralska otworzyła obrady sesji o godzinie 

13:00, następnie przywitała/ przybyłych gości, w tym Starostę - p. Grzegorza Napiwodzkiego, Wicestarostę- 

p. Lecha Brzozowskiego, Skarbnik - p. Renatę Mróz, zaproszonych gości, dyrektorów i kierowników 

jednostek powiatowych, wydziałów Starostwa Powiatowego, przedstawicieli partii politycznych, 

przedstawicieli organizacji pozarządowych, służb mundurowych, przedstawicieli lokalnych mediów i 

wszystkich przybyłych, którzy zaszczycili sesję swą obecnością.  

 

Przewodnicząca Rady/oświadczyła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy                       

12 radnych, co stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Listy obecności  radnych  i przybyłych gości stanowią załączniki  nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 1. 

Zmian do porządku obrad nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Powiatu. 

3. Sprawozdanie z działalności Zarządu i wykonania uchwał Rady. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Informacja o bezrobociu w Powiecie Nidzickim. 

6. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nidzicy - 

współpraca z OSP. 

7. Sprawozdanie Zarządu Powiatowego OSP. 

8. Prezentacja założeń do budowy lokalnych map zagrożeń.  

9. Informacja o realizacji Programu zdrowotnego dla mieszkańców Powiatu Nidzickiego. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmian w budżecie powiatu na rok 2016, 

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2016-2025, 

3) zamiaru likwidacji uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 

Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, 

4) zamiaru likwidacji uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w 

Zespole Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy, 

5) zamiaru likwidacji technikum uzupełniającego dla Dorosłych w Zespole Szkół 

Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie, 

6) ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających, 

7) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko - 

Mazurskiego, 

8) udzielenia pomocy finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko - 

Mazurskiego. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 12. Wolne wnioski. 

 

 

Ad. 2. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie było. Został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 3. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki złożył sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

między sesjami. Stanowi ono załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Dodał, że 24 lutego wziął udział wraz z dyr. PZD w spotkaniu organizowanym przez 

Marszałka Województwa, mającym na celu remont drogi wojewódzkiej nr 538 (na terenie 

naszego powiatu na odcinku od Rozdroża do Nowego Miasta Lubawskiego). Jest akces 

samorządów i droga będzie przebudowywana. Na odcinku leżącym na terenie naszego 

powiatu nie ma takiej potrzeby, dlatego samorząd wojewódzki nie będzie się zwracał do 

powiatu o partycypację w kosztach przebudowy. 

Starosta odbył także spotkanie z Panem Gustawem Brzezinem Marszałkiem 

Województwa Warmińsko-Mazurskiego, Wicemarszałkiem p. Kuchcińskim i Dyrektorem p. 

Królikowskim nt. przebudowy dróg przez Nidzicę. Niedługo czeka nas miła informacja na ten 

temat. 

Starosta poinformował, że 14 lutego w kinie Wenus odbyła się premiera spektaklu 

„Podaruj mi drugie życie”. Spektakl został przygotowany przez młodzież Zespołu Szkół 

Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy. W ten niekonwencjonalny sposób młodzi 

aktorzy należący do koła teatralnego postanowili namówić lokalną społeczność do tego, aby 

zechcieli pomóc potrzebującym oddając szpik kostny. Spektakl odniósł wielki sukces. 

Widzom dostarczył wielu wzruszeń, otrzymał same pochlebne recenzje. Starosta złożył 

gratulacje dla obecnego na Sesji Pana Dyrektora szkoły i prosił, aby podziękować młodzieży, 

która w tak piękny sposób przygotowała spektakl. 

p. Andrzej Bróździński zabrał głos w sprawie dróg wojewódzkich 545 i 604.Stwierdził, 

że Starosta rozmawiał z Marszałkiem, ale czy są zapewnienia, że będą te drogi wprowadzone 

do budżetu województwa? Jeśli nie, to nie ma możliwości ich realizacji. 

Ponadto przypomniał, że na poprzedniej sesji składał wniosek, żeby 3% podwyżkę  

otrzymali wszyscy pracownicy. Tym, którzy mają największe podwyżki – zostawić, a tym, 

którzy otrzymali najmniej - dołożyć do 3%. Zapytał, czy Zarząd rozmawiał na ten temat. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki stwierdził, że generalnie odpowiedział na sesji, jaki był 

podział puli podwyżki. Sprawa jest zamknięta. Za dzień dzisiejszy od kierowników jednostek 

zależy, jak te 3% podzielą. To jest w kompetencji kierowników. Regulacja płac 

skonsumowała dodatkowe 40.000 zł.   

Odnośnie zaś dróg 545 i 604 Starosta poinformował, że wkrótce zostanie ogłoszony 

przetarg na przebudowę tych dróg. 

 

Ad. 4. 

p. Krzysztof Skurczyński zabrał głos w sprawie bardzo wielu uszkodzonych pachołków 

przy drodze Nibork II- Łyna – do parkingu. Zapytał, kto pokryje koszty ich wymiany, czy 

firma odśnieżająca?  

Ponadto zapytał, czy są już jakieś projekty przebudowy budynku po byłym Ośrodku 

Zdrowia w Napiwodzie? Zauważył, że obiekt stoi pusty już drugą zimę i nic się w nim nie 

dzieje. Podkreślił, że w Napiwodzie mieszka ok. 800 osób, a w dalszym ciągu nie ma dostępu 

do lekarza. 

p. Waldemar Słupski podziękował młodzieży za zbiórkę pieniędzy w ramach WOŚP, 

określając mianem bezimiennych bohaterów.  

p. Joanna Szczepkowska zaznaczyła, że doszły ją słuchy, iż Gmina Nidzica wycofała 

się z dofinansowania przebudowy drogi Leszcz-Jankowice-Rączki. Jeśli tak, to jakie powiat 

podejmie kroki w kwestii tej inwestycji. 

 Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że jest zaskoczony tym stwierdzeniem. 

Zostało zawarte porozumienie i jest ono aktualne. Uważa, że można częściowo zdjąć środki z 
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jakiegoś zadania, jeśli gdzie indziej brakuje, ale potem mogą one zostać zwrócone. Nie ma 

żadnego oficjalnego wystąpienia gminy w tej sprawie.  

Więcej zapytań nie było. 

Ad. 5. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – p. Aleksandra Nowogórska przedstawiła 

informację o bezrobociu w Powiecie Nidzickim. Stanowi ona zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

W międzyczasie do posiedzenia dołączył radny p. Marek Borowy. Odtąd w sesji uczestniczyło 13 

radnych. 

 

p. Andrzej Bróździński zapytał: 

1) czy PUP korzystał z pomocy Biura Regionalnego w Brukseli, 

2) czy wiadomo, ile powstało zakładów pracy zatrudniających do 10 osób. Zatrudnienie jest obecnie 

przy budowie drogi, ale to praca na 2-3 lata. 

p. Janusz Kwiatek zauważył, że bezrobocie spadło. Zapytał, gdzie ci ludzie znaleźli zatrudnienie, 

czy na terenie naszego powiatu? 

p. Aleksandra Nowogórska odpowiedziała, że z Biura w Brukseli PUP nie korzystał i nie ma 

kontaktu. Stwierdziła, że w powiecie bardzo dużo się dzieje w kwestii inwestycji. Fizycznie, trudno 

powiedzieć, żeby  nowy budynek powstał, ale zakłady rozwijają się, rozszerzają swoją działalność. Nowe 

linie produkcyjne potrzebują nowych pracowników. Dotyczy to firmy w Szerokopasiu, gdzie 

uruchomiono dużą linię produkcji mebli. Dodatkowa linia produkcji uruchomiona została w Tiffi. 

Również rozwija się działalność, o której mówił Burmistrz – przeróbka plastiku. Widać, jak wzrasta 

zatrudnienie w poszczególnych zakładach. Uważa, że dużo lepiej jest u  lokalnych pracodawców. Jest 

nowa rozdzielnia gazu, nowy zakład po Kamecie- produkcja mebli. Firma w Kozłowie zwiększyła 

zatrudnienie z 3 – do 40 osób.  Są także u nas firmy, posiadające siedziby w Arabii Saudyjskiej. Bardzo 

dużo rozmów prowadzonych jest z inwestorami. Proces pozyskania nowego inwestora może trwać jednak 

ok. 4 lat.  Bardzo wielu przedsiębiorców się pojawia. Jeśli 1-2 zostanie w Nidzicy, to będzie duży sukces. 

p. Aleksandra Nowogórska zaznaczyła, że spadek bezrobocia związany jest z migracjami. Dla 

specjalistów, wąskiej branży, nie ma niestety ofert pracy, raczej dla personelu średniego, czy 

produkcyjnego. Mamy coraz większe problemy z zaspokajaniem potrzeb pracodawców. Zdarza się 

bowiem, że bezrobotni odmawiają podejmowania pracy. Część kobiet pewnie pozostanie nieaktywnych 

zawodowo, ze względu na politykę prorodzinną. Ze względu na brak pracowników wysyłamy również 

oferty do innych powiatów. 

p. Andrzej Bróździński zapytał, ile osób pracuje w rozlewni gazu. 

p. Aleksandra Nowogórska odparła, że nie ma przy sobie danych i trudno wszystko dokładnie 

pamiętać, ale myśli, że ok. 6 osób. 

Więcej pytań do Dyrektor PUP nie było. 

 

Ad. 6 i 7. 

Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Nidzicy - 

współpraca z OSP oraz informację OSP, w zastępstwie Prezesa OSP, przedstawił Komendant Powiatowy 

PSP – Mariusz Wilamowski. Stanowi ono załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Radny W. Słupski zapytał, czy nie byłoby wskazane, aby środki przeciwpożarowe Lasów 

Państwowych przekazywać na ochronę dla specjalistów. 

Komendant odparł, że każde środki, które są przeznaczane dla PSP wpływają na poprawę 

bezpieczeństwa. Ratownicy biorący udział w akcji gaśniczej powinni być przeszkoleni i wyposażeni w 

sprzęt gaśniczy. KPPSP współpracuje ze służbami leśnymi. Ocenia też, czy instytucje spełniają swoje 

obowiązki w zakresie określonym przepisami ochrony przeciwpożarowej. Każda instytucja musi 

podejmować interwencję przed przyjazdem Straży. Nie będą z tego zwolnione Lasy Państwowe. 
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p. W. Słupski zaznaczył, że są teraz wyznaczone drogi przeciwpożarowe . Kiedyś ich nie było. 

Intencją jego wypowiedzi było przeznaczanie większych środków na Straż Pożarną.  Trzeba by może 

więcej o tym mówić w różnych kręgach. 

 

 

Ad. 8. 

Komendant Powiatowy Policji – Witold Barcikowski zaprezentował założenia do budowy 

lokalnych map zagrożeń. Stanowią one załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

Uwag i pytań nie było. 

 

Ad. 9. 

p. Małgorzata Jakubowska - Koordynator Projektu „Promocja i profilaktyka chorób układu 

oddechowego dla mieszkańców Powiatu Nidzickiego” przedstawiła założenia projektowe w formie 

prezentacji multimedialnej i udzieliła odpowiedzi na zapytania radnych. Prezentacja stanowi załącznik nr 7 

do niniejszego protokołu. 

Poinformowała, że wykonawcy badań i szczepień wyłonieni będą w drodze przetargu. Warunkiem 

udziału w projekcie jest pierwszeństwo zgłoszeń. Informacje o rejestracji będą ogłaszane w prasie, na 

stronie internetowej projektu. 

p. A. Bróździński zauważył, że projekt realizowany będzie w szkołach podstawowych. Zapytał, czy 

nie można by go było zrealizować w szkołach średnich. Sądzi, że tu powinien być również realizowany, 

bezpośrednio skierowany do młodzieży.  

p. M. Jakubowska odparła, że projekt jest tak napisany, że dotyczy konkretnych grup wiekowych. 

Myślano także o dzieciach klas 4-6. Jeśli będą zostawały środki w projekcie, to za zgodą Ministerstwa 

Zdrowia – operatora, możemy rozszerzyć projekt.  

 

Wychodząc naprzeciw prośbom radnych zgłaszanym na poprzednich sesjach, Sekretarz Powiat u- 

E. Bieniek przedstawiła prezentację informującą o nieodpłatnej pomocy prawnej, funkcjonującej od 

stycznia 2016 r. Prezentacja ta stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10.1) 

p. R.Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie 

powiatu na rok 2016. 

p. A. Bróździński zapytał, ile pozostało wolnych środków. 

p. R. Mróz odparła, że rozliczane są sprawozdania budżetowe. Bilans przygotowywany 

jest do końca marca, ale na dzień dzisiejszy na pewno jest już wiadomo, że jest więcej o 

60 000 zł. Są to środki zwrócone przez szkoły.  

Więcej uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/97/2016 w 

sprawie zmian w budżecie powiatu na rok 2016, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 10. 2) 

p. R. Mróz omówiła projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2016-2025. Podkreśliła, że wprowadza się 

do budżetu wolne środki w kwocie 60.000 zł.  

Uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/98/2016 w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nidzickiego na lata 2016-2025, 

która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
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Ad. 10.3-5) 

p. S. Knapiński omówił projekty uchwał Rady Powiatu w sprawach zamiaru likwidacji: 

- uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół 

Ogólnokształcących w Nidzicy, 

- uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół 

Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy, 

- technikum uzupełniającego dla Dorosłych w Zespole Szkół Rolniczych i 

Ogólnokształcących w Jagarzewie. 

Uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła uchwały: 

- Nr XVI/99/2016 w sprawie zamiaru likwidacji uzupełniającego Liceum 

Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ogólnokształcących w Nidzicy, 

- Nr XVI/100/2016 w sprawie zamiaru likwidacji uzupełniającego Liceum 

Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół Zawodowych i 

Ogólnokształcących w Nidzicy, 

- Nr XVI/101/2016 w sprawie zamiaru likwidacji technikum uzupełniającego dla 

Dorosłych w Zespole Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie. 

Uchwały powyższe stanowią załączniki do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10.6) 

p. A. Szczepkowska zaznaczyła, że projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających, 

był szczegółowo omawiany na posiedzeniu komisji stałych. Jeśli zatem nie ma pytań, prosiła 

o podjęcie uchwały. 

Uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych, jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/102/2016 w 

sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych 

obiektów pływających, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 7) 

p. S. Knapiński omówił projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko - Mazurskiego, dotyczący 

dofinansowania organizacji Konferencji pn. „Kształtowanie oferty turystycznej regionu 

Warmii i Mazur”.  

p. A. Bróździński zapytał, co myśmy zyskali w tamtym roku. 

Pan Starosta odparł, że p. Bróździński nie uczestniczył w posiedzeniu komisji, a tam p. 

P. Bukowski szeroko mówił o tym, bo uczestniczył w tej konferencji. Ponadto był zwrot 

niewykorzystanych środków w wysokości ponad 1000 zł. Oprócz konferencji planowane jest 

wydanie ciekawych materiałów promocyjnych, o czym informował p. Bukowski. Starosta 

wspomniał, że w ubiegłym roku próbował Zarząd wycofać się z tego dofinansowania, ale nie 

było to dobrze postrzegane i moglibyśmy z tego tytułu wiele stracić. 

p. A. Bróździński stwierdził, że w poprzednim roku nic nie skorzystaliśmy, nie ma 

namacalnych korzyści. Uważa, że dofinansowanie tej konferencji w bieżącym roku to strata 

pieniędzy.  

p. W. Słupski podkreślił, że p. Bukowski dokładnie opisał wsparcie takich działań, jak 

LGD i innych działalności turystycznych.  Organizatorzy konferencji podchodzą do sprawy 

uczciwie, bo zwracają niewykorzystane środki. 

Więcej uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych, stosunkiem głosów: 12- „za”, 1 – „przeciw”, 0 –

„wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XVI/103/2016 w sprawie udzielenia pomocy 
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finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko - Mazurskiego, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10. 8) 

p. S. Knapiński omówił projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko - Mazurskiego, dotyczący 

dofinansowania funkcjonowania Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego 

w Brukseli. Przedstawił, jakie zadania realizuje to Biuro. 

p. A. Bróździński zapytał, czy w jakikolwiek sposób skorzystaliśmy z pomocy Biura w 

Brukseli. 

p. S. Knapiński dodał, że jest wydawany biuletyn, który jest udostępniany samorządom. 

p. A. Bróździński chciałby go zobaczyć. 

Pan Starosta odparł, że został przesłany do p. Bróździńskiego pocztą elektroniczną.  

p. A. Bróździński podkreślił, że będzie głosował przeciwko tej uchwale i nakłaniał do 

tego również innych radnych, ponieważ uważa, że jest to strata pieniędzy. Chodzi jedynie o 

utrzymanie Biura w Brukseli. 

Więcej uwag i pytań nie było. 

Rada, w obecności 13 radnych, stosunkiem głosów: 11 – „za”, 2 – „przeciw”, 0 – 

„wstrzymujących się”, podjęła uchwałę Nr XVI/104/2016 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Samorządu Województwa Warmińsko - Mazurskiego, która stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11. 

Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Nidzicy- p. Jacek Dłuski odpowiedział na zapytanie p. K. 

Skurczyńskiego dotyczące zniszczonych pachołków przy drodze na Łynę. Stwierdził, że nie zgodzi się ze 

stwierdzeniem, iż pługi odśnieżające je zniszczyły, ponieważ są one płytko osadzone i pługi całkowicie by 

je zerwały. Uważa, że to raczej skutek aktów wandalizmu. Ma to miejsce przy ścieżce rowerowej. Ponadto 

kilkakrotnie sprzątane były ze ścieżki potłuczone szkła. Zapewnił, że słupki zostaną uzupełnione. 

Pan Starosta odpowiedział na zapytanie p. K. Skurczyńskiego dotyczące budynku po Ośrodku 

Zdrowia w Napiwodzie. Obecnie trwają prace projektowe – końcówka opracowań projektu budowlanego. 

Pani Gałka czeka na ogłoszenie programu na tego typu działalność.  

p. K. Żukowski zapytał, pod jakie potrzeby. 

Pan Starosta odparł, że na poszerzenie obecnej działalności oraz stworzenie gabinetu lekarskiego, 

zgodnie z naszym porozumieniem. 

 

Ad. 11. 

Wolnych wniosków nie odnotowano.  

 

Wobec wyczerpania porządku, Przewodnicząca Rady o godz.15:55 zamknęła XVI sesję 

Rady Powiatu w Nidzicy. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: Przewodnicząca Rady 

M.Wojtaszewska          /-/ Elżbieta Góralska 


